



Presentation.

Hendrik van der Kamp President of ECTP-CEU



The idea of an initiative for young planners is not unique to ECTP-CEU, the umbrella organisation for professional associations of spatial planners in Europe. Such networks exist within AESOP, IFHP while several member associations of ECTP-CEU also organise similar activities themselves. The focus on young planners has been driven by the reduced job opportunities and the resultant potential waste of talent to the profession. For ECTP-CEU the activity of a Young Planners Workshop is particularly relevant in order to achieve exchange of knowledge across Europe, one of the central objectives and 'raison d'être' for the organisation itself. By meeting and discussing a common theme, the participants are likely to better understand the circumstances specific to the country of their colleagues, learn from best practice and perhaps apply lessons learnt in their own professional life. There was no better and more poignant illustration of this when the participants of this year's event from Turkey explained to their colleagues what had happened around Taksim Square and why the issues were important to them.

The Young Planners Workshop allows professionals of less than 35 to exchange views and methods between different regions of Europe. Supervised by delegates from their national association, they work in groups of 3-10 from each country and the teamwork milestones are marked by internet debates between the teams. The Young Planners Workshop was started by ECTP-CEU two years ago in the form of a working group. It has now become one of the regular activities of ECTP-CEU. The two events to date have both been organised in conjunction with another 'flagship' activity of ECTP-CEU. In 2012 this was the European Urban and Regional Planning Awards. At that occasion, the young planner teams examined the topic of Territorial Cohesion and presented their results in a workshop at the fringe of the Awards Ceremony. As a result they also attended the award ceremony itself and the lecture by Prof. Louis Albrechts on strategic planning. In 2013 the flagship event was the tenth Biennial of Towns and Town Planners that took place in Cascais, Portugal over three days.

On this occasion, the participating teams presented their work (reflected in this e-book) as one of the parallel workshops at the Biennial. As a result not only did the participating young planners have an audience of delegates present at the biennial, but they could also attend the plenary sessions and keynote papers presented at the biennial. All this is to maximise the integration of the young planners in the professional community of spatial planners, to achieve mentoring and above all, to have the benefit of a fresh look at problems and opportunities from the younger generation in the profession.

I recommend the e-book to all young planner members of the ECTP-CEU member associations throughout Europe not only to be informed on the topic and the treatment by the different national teams, but also in



order to encourage young planners to partake in the 2014 Young Planners Workshop event.

The Young Planners Workshop has been the initiative of Ignacio Peman, member of the Executive Committee of ECTP-CEU and representative delegate from the Spanish association AETU. The success to date of this worthwhile and popular activity of the ECTP-CEU confirms that Ignacio was correct in prioritizing this activity and giving it such dedicated support.

Hendrik van der Kamp,
President of the ECTP-CEU, November 2013.

L'initiative d'un atelier de jeunes urbanistes n'est pas propre à l'ECTP-CEU, l'organisation fédératrice des associations professionnelles des urbanistes d'Europe. De tels réseaux existent au sein d'AESOP ou d'IFHP et plusieurs associations membres d'ECTP-CEU organisent également des activités similaires. L'accent mis sur les jeunes urbanistes a été motivée par la réduction des possibilités d'emploi et le gaspillage potentiel de talents pour la profession. Pour l'ECTP-CEU, l'activité d'un atelier de jeunes urbanistes est particulièrement pertinente pour l'échange de connaissances à travers l'Europe ; l'un des objectifs principal et 'raison d'être' de l'organisation elle-même. Par les rencontres et discussions sur un thème commun, les participants sont susceptibles de mieux comprendre les circonstances particulières des pays de leurs collègues, d'apprendre au travers des bonnes pratiques et pouvoir ainsi mettre en application les leçons tirées dans leur vie professionnelle. Il n'y avait pas meilleure et poignante illustration de ceci lorsque les participants Turcs de l'atelier de cette année ont expliqué à leurs collègues ce qui s'est passé autour de la place Taksim et pourquoi ces questions sont si importantes pour eux.

L'Atelier des Jeunes Urbanistes permet aux professionnels de moins de 35 ans d'avoir des échanges de vues et de méthodes entre les différentes régions d'Europe. Encadrés par des délégués de leur association nationale, ils travaillent en groupes de 3-10 dans chaque pays et les étapes du travail en équipe sont marquées par des débats via Internet entre les équipes. L'Atelier des Jeunes Urbanistes a été lancé par l'ECTP-CEU il y a deux ans sous la forme d'un groupe de travail et est devenu l'une des activités régulières de l'ECTP-CEU. Les deux conclusions des Ateliers à ce jour ont été organisés en parallèle avec un autre



'événement phare' de l'ECTP-CEU. En 2012, il s'agissait du Grand Prix Européen de l'Urbanisme. A cette occasion, les équipes de jeunes urbanistes ont investi la question de la cohésion territoriale et ont présenté les résultats de leurs travaux lors d'un atelier organisé parallèlement à la remise des prix. En conséquence, ils ont également assisté à la cérémonie de remise des prix et à la conférence de M. Louis Albrecht sur la planification stratégique. En 2013, l'événement phare était la dixième biennale des villes et urbanistes qui a eu lieu à Cascais, Portugal durant trois jours. A cette occasion, les équipes participantes ont présenté leurs travaux (comme en témoigne cet e-book) lors d'un des ateliers parallèles de la Biennale. Par conséquent, non seulement les jeunes urbanistes participants ont bénéficié d'un public de délégués à la Biennale, mais ils ont également assisté aux séances plénières et aux exposés de la Biennale. Tout cela a contribué à maximiser l'intégration des jeunes urbanistes dans la communauté professionnelle, d'en obtenir un tutorat et surtout, apporter un regard neuf sur les problèmes et les opportunités de la jeune génération de la profession.

Je recommande ce livre électronique à tous les membres des associations membres de l'ECTP-CEU de toute l'Europe, non seulement pour s'informer sur le sujet et les travaux réalisés par les différentes équipes, mais aussi pour encourager les jeunes urbanistes à participer à l'Atelier 2014 des jeunes urbanistes.

11

L'Atelier des Jeunes Urbanistes est une initiative pilotée par Ignacio Peman, membre du Comité exécutif de l'ECTP-CEU et délégué représentant l'association espagnole AETU. Le succès, à ce jour, de cette activité utile et populaire de l'ECTP-CEU confirme qu'Ignacio a eu raison de la porter en priorité avec autant d'énergie et de talent.

Hendrik van der Kamp,
Président de l'ECTP -CEU, Novembre 2013.